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Protokół - projekt 

z XLVI sesji Rady Gminy Pawłowice  

z dnia 28 marca 2023 r.  

XLVI sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Obrady prowadził Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Pawłowice Grzegorz Cyrulik. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Ad. 1 

Witam Państwa bardzo serdecznie, otwieram 46 sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, 

że sesja jest transmitowana online oraz nagrywana. Zwracam uwagę, aby podczas sesji 

nie ujawniać danych osobowych. Administratorem danych osobowych utrwalanych  

na nagraniach jest Wójt Gminy Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu 

transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji  

na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ust. 3 

ustawy o dostępie do informacji publicznej. Więcej informacji na temat zasad 

przetwarzania danych osobowych można znaleźć na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam 

wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji. Witam Wójta i Zastępcę Wójta, 

kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych powiatowych, 

Komendanta Komisariatu Policji w Pawłowicach. Witam mieszkańców, którzy obserwują 

obrady poprzez transmisję. Radnych proszę o potwierdzenie obecności na tabletach. 

Stwierdzam, że w obradach uczestniczy piętnastu radnych. 

 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ad. 2 

Przedstawię teraz porządek sesji: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLV sesji z dnia 28 lutego 2023 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2023-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pawłowice w roku 2023 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Pawłowice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  

na realizację zadania inwestycyjnego: "Przebudowa ul. Zebrzydowickiej 
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w Pielgrzymowicach na odcinku od mostu nad rzeką Pielgrzymówką do granicy Powiatu 

Pszczyńskiego''. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  

na realizację zadania inwestycyjnego: ''Przebudowa dróg powiatowych ul. 

Zjednoczenia i ul. Pszczyńskiej w Pawłowicach''. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości 

prawnej w temacie transplantacji wśród lokalnej społeczności. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice 

1) przyjmowanie zgłoszeń kandydatów na przewodniczącego 

2) powołanie 3-osobowej Komisji skrutacyjnej 

3) poinformowanie o sposobie głosowania 

4) głosowanie w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice – 

głosowanie tajne 

5) poinformowanie o wynikach głosowania 

6) podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice – 

głosowanie jawne. 

17. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi lub poprawki do porządku obrad? Nie widzę, przechodzimy do punktu 

trzeciego.  

Ad. 3 

Zatwierdzenie protokołu z 45 sesji z dnia 28 lutego 2023 roku. Projekt protokołu radni mieli 

udostępniony na tabletach, jest dostępny w Biuletynie Informacji Publicznej, nie wpłynęły 

żadne poprawki, w związku z tym protokół uważam za przyjęty. Dalszy ciąg sesji 

poprowadzę na siedząco.  

Ad. 4 

Informacje dotyczące pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym to jest od 28 lutego 

do 28 marca 2023 roku: 1 odpis postanowienia Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w przedmiocie skargi organu nadzoru na uchwałę w sprawie przyjęcia lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, 2 odpis postanowienia Naczelnego Sądu 

Administracyjnego w przedmiocie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 

3 sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2021-2023  

za rok 2022, 4 rozstrzygnięcia nadzorcze numer XLIV/440/2023 w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pawłowice, numer XLIV/447/2023  

w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Gminnego Ośrodka Kultury w Pawłowicach i nr 

XLIV/448/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Pawłowicach, pismo numer 5 odpis wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego  

w sprawie skargi Wojewody Śląskiego na uchwałę podjętą w 2012 roku w sprawie systemu 

stypendialnego, 6 postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach  

w sprawie sprostowania oczywistej omyłki w postanowieniu w przedmiocie lokalnego 

programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, 7 uchwała Młodzieżowej Rady Gminy 

Pawłowice w sprawie zabudowy ławek solarnych, 8 sprawozdanie z Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 

2021-2025, pismo numer 9 odpis pisma mieszkańca Gminy Pawłowice przez Wojewódzki 

Sąd Administracyjny w Gliwicach w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu strefy produkcyjnej w sołectwie Pawłowice w gminie Pawłowice 

i to są wszystkie pisma jakie wpłynęły do Rady Gminy jakie wpłynęły w okresie 

międzysesyjnym. Przechodzimy do punktu piątego.  
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Ad. 5 

Proszę Pana Wójta, czy Panią Wicewójt o informacje o działalności międzysesyjnej. 

 

ZASTĘPCA WÓJTA GMINY PAWŁOWICE JOANNA ŚMIEJA 

Szanowni Państwo, przedstawię sprawozdanie z działalności Wójta i jednostek 

organizacyjnych za okres od 28 lutego do dnia dzisiejszego, czyli 28 marca. Wykonanie 

budżetu gminy: dochody wykonano w wysokości 26 470 000 to jest około 21,6% planu, 

natomiast wydatki wykonano w wysokości 18 567 000 zł co stanowi 13,5 % planu. 

Zadłużenie gminy na dzień 27 marzec wynosi 3 462 175 zł. W okresie międzysesyjnym  

w Referacie podatków i opłat wystawiono 56 upomnień z tytułu zaległości w zapłacie 

pierwszej raty podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. Termin płatności upłynął  

15 marca. W Referacie Gospodarki Przestrzennej Geodezji i Mienia w dniu 22 marca odbyły 

się trzy przetargi na dzierżawę gruntów rolnych położonych w sołectwach Golasowice, 

Krzyżowice i Pawłowice. W ich wyniku wyłoniono przyszłych dzierżawców z którymi będą 

zawarte umowy. Drugi przetarg na najem pomieszczeń na działalność związaną z usługami 

gastronomicznymi w budynku OSP Golasowice zakończył się niestety wynikiem 

negatywnym. 21 marca zostały zawarte 3 akty notarialne, w wyniku których nabyto 

nieruchomości w Pawłowicach pod przyszłą drogę ulicę 3 Maja oraz w Pielgrzymowicach 

pod drogi ulicę Borową i ulicę Groblową. W zakresie inwestycji trwa projektowanie dróg 

między innymi budowa drogi gospodarczej przy DK81 pomiędzy ulicą Myśliwską i ulicą 

Strumieńską z budową ścieżki pieszo-rowerowej oraz przejścia dla pieszych przez DK81. 

Kolejna dokumentacja, która jest w trakcie projektowania to przebudowa mostu w ciągu 

ulicy Lipowej w Golasowicach. Kolejna to przebudowa ulicy Pieczarkowej oraz budowa drogi 

gminnej równoległej do ulicy Polnej w Pawłowicach, budowa drogi wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą pomiędzy drogą wojewódzką 933 ulicą Pszczyńską i ulicą Zapłocie  

w Pawłowicach. Piąte zadanie to jest przebudowa odcinka ulicy Mickiewicza wraz z budową 

drogi obsługującej tereny inwestycyjne w Pawłowicach. W zakresie oświetlenia drogowego 

trwają prace na wykonanie dokumentacji projektowych w ramach funduszu sołeckiego to 

jest projekt oświetlenia ulicy Granica w Pawłowicach oraz projekt oświetlenia przy DW 938 

ulica Cieszyńska od numeru 8-10 w Golasowicach. Trwa również procedura wyboru 

wykonawcy w ramach funduszu sołeckiego na zadaniach budowa oświetlenia ulicznego 

końcowy odcinek ulicy Ruptawskiej w Pielgrzymowicach oraz na ulicy Śląskiej  

w Krzyżowicach. Zadania budowlane drogowe to przebudowa ulicy Podlesie  

w Pielgrzymowicach i ulica Boczna w Jarząbkowicach i drugie zadanie to modernizacja 

infrastruktury transportu publicznego w gminie Pawłowice. Prace na drogach innych 

zarządców na terenie gminy to przede wszystkim budowa chodnika w ciągu drogi 

powiatowej ulica Wyzwolenia w Pawłowicach na odcinku od skrzyżowania z ulicą Zapłocie 

do skrzyżowania z ulicą Szybową i drugie zadanie to poprawa bezpieczeństwa 

powodziowego poprzez przebudowę systemu odwodnienia centrum Pawłowic, gdzie 

aktualnie trwa budowa kanalizacji deszczowej. Z inwestycji kubaturowych zadania 

projektowe to budowa skateparku pierwszy etap w Warszowicach, budowa akustycznej 

ścieżki sensorycznej na terenie placu zabaw w Jarząbkowicach oraz przebudowa sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Warszowicach. Ogłoszone postępowania 

przetargowe to przebudowa placu zabaw przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym  

w Golasowicach, gdzie termin składania ofert upływa 7 kwietnia. Postępowania na etapie 

rozstrzygnięcia to jest pierwsze zadanie Przebudowa centrum multidyscyplinarnego, drugie 

zadanie to instalacja sieci internetowej w Szkole Podstawowej nr 1 w Pawłowicach oraz 

letnie utrzymanie dróg. Jedno postępowanie zostało unieważnione to Zagospodarowanie 

terenu przy ulicy Biskupa Pawłowskiego, gdyż oferta z najniższą ceną 1 497 000 

przewyższyła znacznie kwotę, którą zamawiający zamierza przeznaczyć na sfinansowanie 

zamówienia. Aktualnie trwa weryfikacja projektu. Przetarg zostanie ponownie ogłoszony. 

Prace budowlane w trakcie realizacji to: adaptacja pomieszczeń w Szkole Podstawowej  

w Pielgrzymowicach oraz budowa Domu Ludowego w Krzyżowicach. Zadania wodociągowo-

kanalizacyjne: w ramach inwestycji Rządowego Funduszu Polski Ład poprawa 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie gminy, trwa realizacja trzech zadań: 

przebudowa sieci wodociągowej wzdłuż drogi wojewódzkiej 938 do ulicy Bolesława Prusa 

w Golasowicach. Drugie zadanie to przebudowa sieci wodociągowej przy ulicy Pszczyńskiej 

i Żorskiej Warszowice etap pierwszy, drugi i trzeci. Trzecie zadanie to wymiana hydrantów 
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na terenie całej gminy. Aktualnie dokonano już wymiany kolejnych hydrantów, łącznie 

wymieniono 80 ze 120 zaplanowanych do wymiany w ramach zadania. Trwa również 

realizacja przebudowy i remontu stacji uzdatniania wody w Golasowicach. W Wodociągach 

Pawłowickich opracowano i przedłożono do zaopiniowania do Wójta i do Wód Polskich 

Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 

2023 - 2026. Również Wodociągi Pawłowickie przekazały Gminnemu Zespołowi 

Komunalnemu ciągnik rolniczy zakupiony w roku 2012. W Gminnym Zespole Komunalnym 

w okresie międzysesyjnym oprócz prac cyklicznych wykonano remont pomieszczeń  

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Pawłowicach oraz wyremontowano pomieszczenia 

stołówki w Zespole Szkół Ogólnokształcących. Przeprowadzono doraźny remont domków 

jarmarcznych, wykonano również remont pomieszczeń technicznych poddasza Gminnego 

Zespołu Oświaty. W trakcie wykonywania są remonty z tytułu szkód górniczych  

na obiektach Domu Ludowego Pniówek i ośrodka zdrowia w Pniówku. Koszty prac jak i ich 

wykonawstwo są obowiązkiem przedsiębiorcy górniczego. W zakresie ochrony środowiska 

i rolnictwa w miesiącu lutym rolnicy mogli składać wnioski o zwrot podatku akcyzowego. 

Została złożona rekordowa liczba 210 wniosków, na podstawie których rolnicy otrzymają 

łączną kwotę zwrotu 307 000 zł. Szkoła Podstawowa nr 1 w Pawłowicach otrzymała  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska nagrodę w wysokości 12 tysięcy zł  

na pokrycie wkładu własnego realizacji pracowni dydaktycznej. Szkoły z taką nagrodą mają 

z reguły zapewnione finansowanie realizacji szkolnej pracowni, na które dostają 

dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu w wysokości 48 000 zł, jednakże warunkiem 

jest złożenie wniosku w tym konkursie. W sumie szkoła otrzymałaby 100% dofinansowania 

w wysokości 60 000 zł na realizację tej pracowni. Kolejna szkoła to Zespół Szkolno-

Przedszkolny w Golasowicach, również został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska w ramach konkursu „Ekopracownia pod chmurką”. Celem konkursu 

jest utworzenie na terenie należącym do placówki oświatowej przestrzeni dedykowanej 

prowadzeniu zajęć dydaktycznych z zakresu przyrody, biologii, ekologii, geografii, czy też 

geologii. Projekt szkoły może liczyć na dofinansowanie w wysokości 80% kosztów, lecz nie 

więcej niż 70 tysięcy złotych. Od początku stycznia wnioski o dotacje do wymiany starych 

kotłów na paliwo stałe niespełniających piątej klasy złożyło 20 właścicieli nieruchomości,  

w tym 3 osoby złożyły wnioski rozliczające z przeprowadzonej już inwestycji. Została 

również przygotowana specyfikacja przez referat ochrony środowiska do przetargu  

na odbiór i zagospodarowanie odpadów. Takowy przetarg w niedługim czasie zostanie 

ogłoszony. W Ośrodku Pomocy Społecznej rozpoczęto realizację wsparcia w ramach 

programu „Opieka wytchnieniowa” edycja 2023 rok. Podpisano już umowy z wykonawcami. 

Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje również usługi opiekuńcze skierowane do osób 

starszych, samotnych, które z powodu wieku choroby lub innych przyczyn wymagają 

pomocy. Kontynuowane są spotkania grupy wsparcia dla osób doznających przemocy  

w rodzinie oraz grupy osób z niepełnosprawnością. Na bieżąco mieszkańcom gminy 

udzielana jest pomoc zarówno w ramach pomocy społecznej czy funduszu alimentacyjnego, 

świadczeń rodzinnych, dodatku mieszkaniowego oraz innych świadczeń w oparciu  

o obowiązujące przepisy prawa. W zakresie spraw obywatelskich trwa realizacja programu 

profilaktyki zdrowotnej Program zapobiegania nadwadze i otyłości wśród dzieci w wieku 

przedszkolnym „Zdrowy Przedszkolak”. Program będzie realizowany od 6 marca jednak nie 

dłużej niż do 20 grudnia bieżącego roku. Programem zostaną objęte dzieci uczęszczające 

do publicznych oraz niepublicznych przedszkoli. Została również podpisana umowa  

na opracowanie programu polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki zaburzeń 

depresyjnych wśród dzieci i młodzieży w wieku od 12 do 18 roku życia uczęszczających  

do szkół na terenie gminy Pawłowice. Program ma być przygotowany w ostatecznej wersji 

do 31 maja. W miesiącu marcu dla czterech jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych 

zostały zakupione nosze ratunkowe i takie nosze teraz otrzymało OSP Golasowice, 

Jarząbkowice, Pielgrzymowice, Krzyżowice, natomiast OSP Pawłowice i Warszowice 

otrzymały takie nosze w miesiącu styczniu. W Gminnym Zespole Oświaty prowadzono 

szereg bieżących spraw między innymi takich jak rozliczanie dotacji, sporządzanie 

sprawozdań, przygotowanie dokumentacji. Zorganizowano również cykliczne spotkanie  

z dyrektorami szkół i przedszkoli, w którym uczestniczył Pan Wójt oraz Pani Skarbnik. Trwa 

weryfikacja również arkuszy organizacyjnych szkół i przedszkoli. W Gminnym Ośrodku 

Sportu w okresie międzysesyjnym 4 marca odbył się kolejny turniej piłkarski w ramach 

Pucharu sołectw, 5 marca zakończono sezon na lodowisku. W całym sezonie zimowym 
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odnotowano blisko 24 000 wejść na lodowisko. Sezon zakończył pokaz na lodzie  

w wykonaniu uczestników zajęć nauki jazdy na łyżwach organizowanych przez Gminny 

Ośrodek Sportu. 25 marca odbył się Turniej tenisa stołowego w Domu Ludowym  

w Jarząbkowicach, udział wzięło 28 zawodników. Przeprowadzono również gruntowny 

remont ławek rezerwowych na boisku trawiastym w Pawłowicach. W okresie 

międzysesyjnym Gminna Biblioteka Publiczna zorganizowała spotkanie autorskie  

z Mariuszem Szczygłem, Markiem Sygaczem oraz Tomem Justyniarskim. Odbywały  

się spotkania w klubach. Rozpoczęto również realizację cyklu zajęć dla dzieci podróże po 

literaturze dofinansowanego przez Fundację Jastrzębska Spółka Węglowa. W okresie 

międzysesyjnym w Gminnym Ośrodku Kultury odbył się koncert z cyklu Wieczór z klasyką. 

19 marca na sali widowiskowej wystąpił teatr Sztampa z Wrocławia, 26 marca wyświetlono 

film dla młodzieży i dorosłych, odbywały się cotygodniowe spotkania seniorów oraz 

marcowe warsztaty regionalne dla przedszkolaków i uczniów szkoły podstawowej. Ponadto 

w okresie międzysesyjnym Wójt uczestniczył w Zgromadzeniu Stowarzyszenia Gmin 

Górniczych oraz Nadzwyczajnym Walnym Zgromadzeniu Katowickiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej. Odbyło się cykliczne spotkanie z sołtysami oraz zebranie sprawozdawcze  

w sołectwie Golasowice. Wójt interweniował w głównej dyrekcji PKP w Warszawie w sprawie 

realizacji projektu „Kolej plus” oraz bezpieczeństwa przejazdu kolejowego na ulicy Gajowej 

w Warszowicach. Uczestniczył w naradzie z przedstawicielami PKP oraz Jastrzębskiej Spółki 

Węglowej w sprawie budowy peronów dla dworca „Pawłowice Śląskie Centrum”. Pan Wójt 

przyjął delegację dziennikarzy z Francji w sprawie Sprawiedliwej Transformacji. W mieście 

partnerskim Verquin we Francji delegacja polska brała udział w biegu na 7,5 km. Pierwsze 

miejsce zajęła Pani Magdalena Stuchlik Dyrektorka Publicznego Przedszkola  

w Pielgrzymowicach, która jednocześnie nawiązała współpracę z francuskim przedszkolem. 

Dziękuję. 

Sprawozdania stanowią zał. nr 2 do protokołu. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Ja również dziękuję Pani Wicewójt i przechodzimy do punktu 6.  

Ad. 6 

Proszę przewodniczących komisji o informację o działalności w okresie międzysesyjnym  

i tak proszę Przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Panią Karolinę 

Szymaniec-Mlicką. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

W okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła trzy 

spotkania, było to w dniu 14 marca, 21 marca oraz w dniu dzisiejszym 28 marca. Podczas 

obrad komisji w części wspólnej z Komisją Działalności Społecznej zajmowaliśmy  

się kwestią uchwały w sprawie o niewyrażenie zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

Pawłowice funduszu sołeckiego. Tu radni pozostali przy tym, aby w kolejnym roku 

budżetowym fundusz sołecki nadal w naszej gminie obowiązywał. Opiniowaliśmy także 

projekty uchwał objętych porządkiem dzisiejszej sesji, w części właściwej dla Komisji 

Gospodarczej radnym została szeroko przedstawiona kwestia komunikacji lokalnej  

i zmiany, które zaszły w ostatnim czasie w rozkładach jazdy. Radni byli pod ogromnym 

wrażeniem możliwości siły sprawczej nowego pracownika, który się obecnie zajmuje 

kwestią komunikacji lokalnej Pani Doroty. W dniu 21 marca radni opiniowali kwestie 

budżetowe, uchwała w sprawie zmian w budżecie, zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej, a także po raz kolejny omawialiśmy temat wyboru przewodniczącego Rady 

Gminy. W dniu dzisiejszym spotkaliśmy się, aby zaopiniować wraz z Komisją Działalności 

Społecznej kwestie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Radnym zostały także 

przedstawione zmiany w projekcie zagospodarowania terenu przy ul. Biskupa 

Pawłowskiego w Pawłowicach. Dziękuję. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  

Następnie proszę Pana Przewodniczącego Komisji Działalności Społecznej Pana Zbigniewa 

Duszę. 
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PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA 

Dzień dobry, Komisja Działalności Społecznej obradowała trzykrotnie 14, 21 i 28. 14 marca 

w części przeznaczonej dla Komisji Społecznej omawialiśmy pozyskanie  

i zagospodarowanie środków pozabudżetowych krajowych i unijnych w naszej gminie 

Dziękuję. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Następnie proszę Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Panią Helenę Materę. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Dziękuję, Komisja rewizyjna nie odbyła żadnego posiedzenia w okresie międzysesyjnym. 

Dziękuję. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

I następnie proszę Przewodniczącego Komisji skarg wniosków i petycji Pana Tomasza 

Żuchowskiego. 

 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI 

Dziękuję, komisja spotkała się jeden raz 7 marca. Tematem posiedzenia było rozpatrzenie 

petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej w temacie transplantacji wśród 

lokalnej społeczności. Dziękuję. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Przystępujemy do rozpatrywania zasadniczych punktów dzisiejszej sesji. Materiały  

i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego wraz z Komisją Działalności Społecznej w dniach 14, 25 i 28 marzec. Projekty 

uchwał radni mają dostępne na tabletach a mieszkańcy mają je widoczne w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Przystępujemy do punktu 7.  

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej gminy Pawłowice  

na lata 2023- 2028. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowane przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 8 głosów za i Komisję Działalności Społecznej 6 głosów 

za. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do podjęcia uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej gminy Pawłowice na lata 2023- 2028. 

Uchwała nr XLVI/457/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2023-2028 została podjęta 15 głosami za. 

Uchwała stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski. 

Ad. 8 

Przechodzimy do punktu 8 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/425/2022 

Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2023. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 4 głosy 

za, 1 głos przeciw i 2 głosy wstrzymujące oraz Komisję Działalności Społecznej 4 głosy za, 

1 głos wstrzymujący. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Pan radny Szaweł. 

 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ  

Proszę Państwa ja chciałem się odnieść tylko do punktu modernizacja centrum 

multidyscyplinarnego. Pan Dyrektor Porwisz ostatnio we wtorek przedstawił to  

na Komisji jak to wszystko tu ładnie wyglądało. Pierwszy etap to była wymiana poszycia, 

montaż rolet, dobudowa toru curlingowego, malowanie i remont toalet. Wszystko ładnie, 

pięknie, wydano na to, czy wydadzą 2 541 000. Drugi etap, który ma kosztować 2 787 000 

ma obejmować, nie będę tego czytał, ale o co mi tutaj chodzi. Chodzi mi o to, że 

wydzielenie toru curlingowego, który ma kosztować milion czterysta czy milion pięćset, 
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uważam że można by to było przesunąć, nie jest to aż takie pilne. Zawodnicy w curlingu  

w tej chwili trenują, trenowali kiedyś bez tego wydzielenia. I pieniądze te można by było 

zużyć na co innego. Są bardzo ważne wydatki tutaj w gminie i to jest moje zdanie na ten 

temat. Jeżeli jeszcze, mówię powoli żeby nie było jakiegoś „ale” Panie Przewodniczący. 

Jeżeli już tak daleko jesteśmy, to pytam Pana Porwisza dlaczego nie ma trzeciego etapu 

tego Centrum Multidyscyplinarnego, a chodzi mi o to, że dlaczego należałoby wybudować 

gabinety odnowy biologicznej dla zawodników w curlingu, zatrudnić fizjoterapeutę, 

wybudować hotel, bo jak tu słyszałem kto będzie utrzymywał, kto będzie płacił za ten tor 

curlingowy, uzyskałem odpowiedź, że będą przyjeżdżali, zresztą sami żeście uzyskali 

odpowiedź: zawodnicy z Łodzi, kluby inne, że będą kibice przyjeżdżali, no tylko że będą 

wypełnione restauracje, tylko na razie nie ma tu żadnego hotelu, żadnych restauracji 

wszystko jest pozamykane i to jest taka moja uwaga, a w przyszłości powinno  

w Pawłowicach powstać centrum rozrywki. Pamiętam kilka lat temu też żeśmy tutaj mówili, 

to znaczy ja nie mówiłem bo byłem wtedy jeszcze sołtysem, ale po cichu chodziła gatka 

jak był etap małyszomanii, żeby wybudować w Pawłowicach hotel. Skończyła  

się małyszomania hotelu nie ma. No i tak to wszystko wygląda. Dlatego nie mam, 

powtarzam po raz któryś, nie mam nic przeciwko curlingowi. Bardzo lubię ten sport, 

przedwczoraj patrzyłem na powtórkę meczu półfinałowego, wejście do finału kobiet, 

Norwegia z Kanadą. Ale na dzień dzisiejszy uważam, że te pieniążki nie powinny być 

wydane w tej kwocie na tor curlingowy. Dziękuję. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Ja również dziękuję. Pan radny Damian Herman. 

 

RADNY DAMIAN HERMAN 

Szanowni Państwo odpowiadając na uszczypliwość Pana Szawła można by określić,  

że centrum rozrywki dzięki Panu już jest tutaj. Jeżeli chcemy przesunąć kwotę, czyli nie 

przesunąć kwotę bo wtedy tracimy fundusze o których Pan dobrze wie, zresztą z tym 

kartonikiem też Pan sobie robił zdjęcie. Nie mówiłem o zawodnikach z Łodzi, mówiłem  

o zawodnikach, że generalnie rzecz biorąc jak najbardziej chociażby Kraków, Gliwice, 

Katowice, kadry narodowe, będą chętnie przyjeżdżały tutaj i płaciły. Tak samo jak ja 

określałem, że bardzo chętnie bym tutaj zostawiał pieniądze, a nie jechał do Łodzi na 

przykład na weekendowe jakieś zgrupowanie, które kosztuje Klub 7000 na przykład. Także 

tutaj chciałbym podziękować Panu. Dziękuję. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję.  

 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Ad vocem tej, dobra właściwie to skończę bo to nie ma sensu dyskutować.  

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję bardzo, jeszcze ktoś? Nie widzę.   

 

Drodzy Państwo przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr XLIII/425/2022 Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice 

na rok 2023.  

Uchwała nr XLVI/458/2023  w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/425/2022 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2023  

została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Szaweł 
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Ad. 9 

Przechodzimy do punktu dziewiątego, podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Pawłowice w roku 2023. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za i Komisja Działalności Społecznej 6 głosów 

za. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, przechodzimy  

do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pawłowice w roku 

2023.  

 

Uchwała nr XLVI/459/2023 w sprawie programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Pawłowice w 2023 roku została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 5 

do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i 

Mienia Komunalnego 9 głosów za i Komisji Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś z 

Państwa chce zabrać głos? Nie widzę, przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.  

 

Uchwała nr XLVI/460/2023 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Pawłowice. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego 9 głosów za i Komisji Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś z Państwa 

chce zabrać głos? Nie widzę, przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pawłowice.  

 

Uchwała nr XLVI/461/2023 w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy Pawłowice została podjęta 15 głosami za. Uchwała 

stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego Korpus Wsparcie 

Seniorów na rok 2023. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
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Gospodarki i Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisję Działalności Społecznej 6 głosów 

za. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę, przechodzimy do podjęcia uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów na rok 

2023.  

 

Uchwała nr XLVI/462/2023 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 została podjęta 15 głosami 

za. Uchwała stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  

na realizację zadania inwestycyjnego przebudowa ulicy Zebrzydowickiej  

w Pielgrzymowicach na odcinku od mostu nad rzeką Pielgrzymówką do granicy Powiatu 

Pszczyńskiego. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki 

i Mienia Komunalnego 7 głosów za i Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś 

z Państwa chce zabrać głos w tym temacie? Nie widzę, przystępujemy do podjęcia uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu na realizację zadania 

inwestycyjnego przebudowa ul. Zebrzydowickiej w Pielgrzymowicach na odcinku od mostu 

nad rzeką Pielgrzymówką do granicy Powiatu Pszczyńskiego.  

 

Uchwała nr XLVI/463/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu na realizację zadania inwestycyjnego: "Przebudowa  

ul. Zebrzydowickiej w Pielgrzymowicach na odcinku od mostu nad rzeką 

Pielgrzymówką do granicy Powiatu Pszczyńskiego'' została podjęta 15 głosami 

za. Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu  

na realizację zadania inwestycyjnego przebudowa dróg powiatowych ulica Zjednoczenia  

i ulica Pszczyńska w Pawłowicach. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za, 1 głos wstrzymujący i Komisję 

Działalności Społecznej 5 głosów za. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos w tym temacie? 

Nie widzę, przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Pszczyńskiemu na realizację zadania inwestycyjnego przebudowa dróg 

powiatowych ulica Zjednoczenia i ulica Pszczyńska w Pawłowicach.  

Uchwała nr XLVI/464/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu na realizację zadania inwestycyjnego: ''Przebudowa dróg 

powiatowych ul. Zjednoczenia i ul. Pszczyńskiej w Pawłowicach'' została podjęta 

15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji zwiększającej świadomość prawną  

w temacie transplantacji wśród lokalnej społeczności. Projekt uchwały został zaopiniowany 

przez Komisję skarg wniosków i petycji 3 głosami za, 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś  

z Państwa chce zabrać głos w tym temacie? Nie widzę, przechodzimy do podjęcia uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej w temacie 

transplantacji wśród lokalnej społeczności.  
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Uchwała nr XLVI/465/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

zwiększenia świadomości prawnej w temacie transplantacji wśród lokalnej 

społeczności. została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Damian Herman 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice. Chciałem 

poinformować Państwa, że zgodnie ze statutem Gminy Pawłowice jak i ustawą  

o samorządzie gminy w głosowaniu na sesji biorą udział wszyscy radni obecni na danej 

sesji. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę, przechodzimy do przyjmowania 

zgłoszeń kandydatów na przewodniczącego. Słucham Państwa. Zgłosiła się do głosu Pani 

Karolina Szymaniec - Mlicka, słucham Panią. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuję, zgłaszam kandydaturę Pani Bogusławy Pietrek. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Czy Pani Bogusława Pietrek wyraża zgodę? 

 

RADNA BOGUSŁAWA PIETREK 

Tak wyrażam zgodę. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Pani Bogusławo zadam Pani pytanie, Pani radna przywołując treść artykułu 25a ustawy  

o samorządzie gminnym, który mówi, że radny nie może brać udziału w głosowaniu  

w Radzie i w Komisji, jeżeli dotyczy on jego interesu prawnego pomimo wątpliwości 

wynikających ze zmiennego stanowiska orzecznictwa sądowego, czy chce Pani skorzystać 

z uprawnienia a zarazem obowiązku jaki nakłada na radnego artykuł 24 ustawy  

o samorządzie gminnym i brać udział w głosowaniu na wybór przewodniczącej Rady 

Gminy? 

 

RADNA BOGUSŁAWA PIETREK 

Biorąc pod uwagę wypowiedź naszego radcy prawnego uchwała, która zostanie podjęta 

przy moim głosowaniu może zostać zaskarżona, dlatego ja wstrzymam się od głosowania 

jeżeli chodzi o wybór mojej osoby. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję bardzo, znaczy Pani nie będzie brała udziału w głosowaniu. 

 

RADNA BOGUSŁAWA PIETREK 

Nie, nie będę brała udziału. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję, ale proszę zapisać na tablicy Panią Bogusławę Pietrek. Czy są inne kandydatury? 

Słucham Panią?  

 

RADNA IRENA GRABOWSKA 

Zgłaszam radną Helenę Materę. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Czy Pani Helena Matera się zgadza? 

 

 



11 
 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Nie wyrażam zgody. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję, czy są inne kandydatury? Słucham Państwa, czy są inne kandydatury, pytam po 

raz drugi? Nie ma. Proszę o przegłosowanie zamknięcia listy kandydatów. Prosiłbym  

o głosowanie. Kto jest za zamknięciem listy kandydatów?  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

Dziękuję, przystępujemy do wyboru Komisji skrutacyjnej. Oczekuję zgłaszania 

kandydatów, tak? 

 

RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ 

Zgłaszam radnego Henryka Opackiego. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Czy Pan Henryk Opacki się zgadza? 

 

RADNY HENRYK OPACKI 

Zgadzam się. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Następny kandydat, Pani Karolina? 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 

SZYMANIEC-MLICKA 

Zgłaszam kandydaturę Kamila Wawrzyczka. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Czy Pan Kamil Wawrzyczek się zgadza? 

 

RADNY KAMIL WAWRZYCZEK 

Nie ja dziękuję. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Następne kandydatury. Jak nie widzę, to ja zgłaszam Pana Krzysztofa Gryckiewicza. Czy 

Pan Krzysztof Gryckiewicz się zgadza? 

 

RADNY KRZYSZTOF GRYCKIEWICZ 

Zgadzam się. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję i w takim razie zgłaszam jeszcze Panią radną Helenę Materę. Czy Pani Helena się 

zgadza? 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA 

Zgadzam się. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś inne kandydatury? Nie widzę, to proszę o przegłosowanie 

Komisji skrutacyjnej w składzie: Opacki Henryk, Gryckiewicz Henryk, Matera Helena. 

Proszę przegłosować zamknięcie listy kandydatów do Komisji skrutacyjnej.  

Wyniki imienne: 
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ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

W takim razie teraz przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie składu Komisji 

skrutacyjnej w składzie Opacki Henryk, Gryckiewicz Krzysztof, Matera Helena. Kto z 

Państwa jest za?  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski. 

Proszę Komisję skrutacyjna o zajęcie miejsc. W międzyczasie zanim Komisja skrutacyjna 

zajmie miejsce poinformuję Państwa, że zgłoszony został jeden kandydat  

na przewodniczącego. Radny na przygotowanej karcie do głosowania o treści wybór 

przewodniczącego rady stawia znak X w odpowiedniej kratce oznaczonej TAK lub NIE. 

Sposób głosowania będzie tajny. Szanowni Państwo proszę wybrać ze swojego grona 

przewodniczącego. Kto będzie przewodniczącym? 

 

KOMISJA SKRUTACYJNA 

Pani Helena Matera. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Przewodniczącym Komisji skrutacyjnej będzie Pani Helena Matera. Proszę sprawdzić czy 

urna jest pusta. Dziękuję. Proszę Przewodniczącą Komisji skrutacyjnej o wywołanie kolejno 

radnych do stołu i wydanie karty do głosowania w celu tajnego oddania głosu. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ HELENA MATERA 

Poproszę Cyrulika Grzegorza, Czakon Dariusz, Dusza Zbigniew, Fojcik Piotr, Grabowska 

Irena, Gryckiewicz Krzysztof, Harazin Janusz, Herman Damian, Matera Helena, Opacki 

Henryk, Pietrek Bogusława nie bierze udziału, bo kandyduje na przewodniczącą, więc teraz 

Szaweł Andrzej, Szymaniec-Mlicka Karolina, Wawrzyczek Kamil, Żuchowski Tomasz. Teraz 

komisja skrutacyjna przeliczy głosy i podsumujemy werdykt. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Także drodzy Państwo poczekamy na przeliczenie głosów i odczytanie protokołu  

z głosowania. Drodzy Państwo do bezwzględnej liczymy i głosy nieważne i głosy, które Pani 

była wyłączona. Także proszę to policzyć. Panie mecenasie miałbym pytanie,  

czy w protokole będzie wpisane, że brało udział 15 radnych czy 14 radnych. 

 

RADCA PRAWNY BARTOSZ OSTROWSKI 

14 radnych. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Dziękuję bardzo. Proszę o odczytanie protokołu. 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI SKRUTACYJNEJ HELENA MATERA 

Protokół Komisji skrutacyjnej powołanej na sesji w dniu 28 marca 2023 roku  

do przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice. Komisja skrutacyjna w składzie Matera Helena Przewodnicząca Komisji, Opacki 

Henryk Członek Komisji, Gryckiewicz Krzysztof Członek Komisji stwierdza że: zgłoszono 

jednego kandydata na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice, który wyraził 

zgodę na kandydowanie Panią radną Pietrek Bogusławę. W głosowaniu uczestniczyło 14 

radnych na ogólną liczbę 15 radnych, z urny wyjęto 14 kart, kart nieważnych 1, głosów 

ważnych stwierdzono 13 i głosów nieważnych 1. Na TAK mamy 8 osób, na NIE 5 głosów. 

Komisja stwierdza że kandydat uzyskał wymaganą bezwzględną liczbę głosów i został 

wybrany Przewodniczącym Rady Gminy. Dziękuję. 
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WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Dziękuję również. Proszę Komisję skrutacyjną o zajęcie miejsc. Drodzy Państwo 

przystąpimy teraz do podjęcia uchwały stwierdzającej wybór przewodniczącego Rady 

Gminy Pawłowice. Rada Gminy Pawłowice dokonała wyboru przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice, którym została radna Pani Bogusława Pietrek. Proszę o podjęcie uchwały.  

 

Uchwała nr XLVI/466/2023 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Pawłowice została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Krzysztof Gryckiewicz, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-

Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Irena Grabowska, Andrzej Szaweł 

 

Gratuluję radnej Pani Bogusławie Pietrek wyboru i zapraszam do stołu prezydialnego.  

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Czy mogę coś powiedzieć? 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Proszę bardzo.   

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Chciałam bardzo podziękować wszystkim radnym, którzy tu są na sali. Dziękuję bardzo,  

że jesteście i chciałam prosić o pomoc, aby ten rok, który jeszcze nam został, upłynął  

na wzajemnym szacunku, zrozumieniu, abyśmy nie zapominali po co tu jesteśmy, abyśmy 

takie drobne urazy prywatne odsunęli na dalszy plan, a skupiliśmy na pracy dla gminy i dla 

mieszkańców, bo jesteśmy im to winni. Jeszcze raz bardzo dziękuję za wybór, postaram 

się sprostać zadaniu, ale nie ukrywam, że bardzo liczę na Waszą pomoc. Dziękuję bardzo. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Pani Bogusiu, ale teraz Pani by musiała złożyć rezygnację z członkostwa w Komisji skarg, 

wniosków i petycji. Prosiłbym o taką deklarację. 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Jeżeli muszę to składam taką rezygnację z Komisji skarg, wniosków i petycji, ale jeszcze 

jestem w Komisji mieszkaniowej, czy to nie koliduje? Nie? Dobrze, dobrze składam 

rezygnację z Komisji skarg, wniosków. 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Drodzy Państwo w takim wypadku ja składam wniosek formalny o wprowadzenie 

dodatkowego punktu w porządku obrad, to będzie punkt 17, pod nazwą podjęcie uchwały 

o zmianie składu Komisji skarg, wniosków i petycji. Kolejne punkty przyjmą numerację od 

18 do 20 i w tym celu poprosiłbym o 5 minut przerwy. Dziękuję. Ale jeszcze musimy 

przegłosować wniosek formalny. Kto jest za przyjęciem wniosku formalnego.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Dziękuję, za przyjęcie wniosku formalnego. Ogłaszam 5 minut przerwy, 10 minut na prośbę 

naszych informatyków. Dziękuję ślicznie. 

 

(po przerwie) 

 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Witam Państwa po przerwie i oddaję głos nowej Przewodniczącej Pani Bogusi Pietrek. 
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PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Następnym punktem naszej sesji jest punkt 17, podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu 

Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Gminy Pawłowice. Uchwała została zamieszczona 

na tabletach, czy radni zapoznali się już z uchwałą? Czy można przystąpić do głosowania? 

Czyli możemy głosować? Czyli przystępujemy do głosowania uchwały w sprawie w sprawie 

zmiany składu Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Gminy Pawłowice. Proszę o 

przystąpienia do głosowania. 

 

Uchwała nr XLVI/467/2023 w sprawie zmiany składu Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Gminy Pawłowice została podjęta 15 głosami za. Uchwała stanowi 

zał. nr 13 do protokołu.  

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Krzysztof 

Gryckiewicz, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

 

Uchwała w sprawie składu osobowego Komisji skarg wniosków i petycji została przyjęta 

jednogłośnie. Przechodzimy do punktu 18.  

 

Ad. 18 

informacja Wójta i Przewodniczącego, proszę Pana Wójta. 

 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni Państwo zbliżają się Święta Wielkanocne, serdecznie zapraszam mieszkańców, 

radnych w niedzielę o godzinie 14 otwieramy oficjalnie Jarmark Wielkanocny, który potrwa 

do środy, czyli od 2 kwietnia do środy. Wszystkich serdecznie zapraszamy. Gratulacje  

i powodzenia dla nowej przewodniczącej w imieniu Wójta, Urzędu Gminy. Będziemy 

współpracowali przez najbliższy rok. Mieszkańcom Gminy Pawłowice na zbliżające  

się Święta Wielkanocne i nie tylko wiele łask, wszystkiego, wszystkiego naj. Wszystkiego 

dobrego ode mnie. Dziękuję bardzo.  

 

PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY BOGUSŁAWA PIETREK 

Korzystając z okazji również chciałam złożyć życzenia, nie będziemy się już widzieć przed 

Wielkanocą ani z mieszkańcami ani z radnymi dlatego chciałam też złożyć życzenia 

Wielkanocne wszystkim radnym, Panu Wójtowi, całej Radzie i wszystkim mieszkańcom 

Gminy Pawłowice, aby te Święta Wielkanocne upłynęły w radosnym spokojnym nastroju, 

aby przy tych wielkanocnych stołach mogli się wszyscy spotkać i troszeczkę uwolnić  

od tych codziennych trosk. Życzę Wam wszystkiego najlepszego na te zbliżające się Święta 

i przystępujemy do punktu 19.  

 

Ad. 19 

Wolne głosy i wnioski. Proszę, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę, nikt się nie zgłasza, 

czyli dziękuję i przechodzimy do punktu 20. 

 

Ad. 20 

Zakończenie obrad, czyli zamykam 46 sesję Rady Gminy Pawłowice. Dziękuję Państwu, 

dziękuję za uwagę. 


